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Vážený pane ministře, 

dne 22. 6. 2023 byl na MŽP i na Správu NP České Švýcarsko jménem signatářů z řad 
zástupců Ústeckého kraje a okresu Saské Švýcarsko – Východní Krušnohoří, obcí 
z české a saské strany, destinačních společností pro České a Saské Švýcarsko a Klubu 
českých turistů doručena česko-německá výzva k jednání o společných požadavcích na 
obnovu přeshraničních záchranných a turistických cest v národních parcích České 
a Saské Švýcarsko. 

Součástí výzvy byl i apel na urychlenou sanaci a plné zprůchodnění vnitrozemských cest, 
uzavřených po požáru a kůrovcové kalamitě na území NP České Švýcarsko a CHKO 
Labské pískovce.

Z regionálních zástupců tuto výzvu k jednání vedle starostů obcí přímo sousedících 
s národními parky na jedné či druhé straně hranice signoval také hejtman Ústeckého 
kraje Jan Schiller a zemský rada okresu Saské Švýcarsko-Východní Krušné hory  
Michael Geisler.

Přestože od doručení uplynuly více než tři měsíce, nepřišla dodnes ani formální odpověď. 
Navíc jsme toto připomínali zástupcům resortu opakovaně. Nejde už jen o slušnost. Jde 
také o zákon. Především ale o řešení.

Následkem kůrovcové kalamity, později pak v důsledku požáru i po dalším roce stále 
zůstává řada cest v NP ČŠ dlouhodobě uzavřena či odznačena, přičemž je zřejmé, že 
v nejbližší době se tento stav nezmění, možná i mnoho let.
Proklamace nepomohou.

Zatímco na německé straně mají po půlročních intenzivních pracích téměř všechny cesty 
v NP Saské Švýcarsko zprůchodněné a zprovozněné už od konce roku 2022, na české 
straně podle údajů Správy NP České Švýcarsko je aktuálně z celkem cca 178 km 
značených cest na území NP České Švýcarsko stále uzavřených nebo odznačených cca 
35 km cest, to je necelých 20 %. 



Naproti tomu se ve výzvě hlavních představitelů územních a obecních samospráv i 
organizací cestovního ruchu navrhuje z hlediska prostupnosti území otevřít pět plus dva 
přechody (nejde o nové cesty, jsou to historické, resp. dříve uzavřené cesty), celkem se 
jedná o 9,15 km, z toho na české straně se to týká 7,1 km a 2,05 km na straně německé 
(na německé straně mají většinu cest přivedených téměř na hranice). 
I při otevřeních všech těchto nových cest by oněch 7,1 km na české straně bylo stále 
mnohonásobě méně, než 34,6 km cest uzavřených a odznačených, a představovalo by 
to pouhá necelá 4 % z celkového počtu 185 km značených cest. 

Pane ministře, očekávám, že po této urgenci už budete na výzvu, zaslanou Vám před 
více než 3 měsíci, reagovat obratem.  

S pozdravem

Vážený pan 
Petr Hladík
ministr životního prostředí 

PRAHA
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